
Oœwiadczenie z³o¿one
przez senatora W³adys³awa Sidorowicza

na 56. posiedzeniu Senatu
w dniu 28 maja 2010 r.

Oœwiadczenie skierowane do minister edukacji narodowej Katarzyny Hall

Poniewa¿ przez dwa dni nie by³o mo¿liwe nawi¹zanie nawet telefonicznego kontaktu z Pani¹ Mini-
ster, sk³adam oœwiadczenie dotycz¹ce projektu rozporz¹dzenia z 28 kwietnia 2010 r. w sprawie rodza-
jów i szczegó³owych zasad dzia³ania placówek publicznych, warunków pobytu dzieci i m³odzie¿y w tych
placówkach oraz wysokoœci i zasad odp³atnoœci wnoszonej przez rodziców za pobyt ich dzieci w tych pla-
cówkach.

Chcia³bym prosiæ o wyjaœnienie, dlaczego w §23 rozporz¹dzenia z wyliczeniem oœrodków
szkolno-wychowawczych prowadzonych dla dzieci i m³odzie¿y nie zosta³y uwzglêdnione dzieci i m³odzie¿
z upoœledzeniem umys³owym lekkim. Piszê to jako psychiatra, ale tak¿e doœwiadczony ojciec dziecka z ze-
spo³em Downa – obecnie 17-letniej córki; jest to nasze szóste, najm³odsze dziecko. Do ubieg³ego roku ko-
rzystaliœmy z integracyjnych form pomocy w szkolnictwie powszechnym, prowadzonych w jednej
z lepszych placówek miejskich. Dziecko realizowa³o osobny program w zwyk³ej klasie, ale ju¿ po trzeciej
klasie uznaliœmy, ¿e forma tej pomocy nie jest w³aœciwa. Zdecydowaliœmy siê na przeniesienie dziecka do
oœrodka specjalnego po pierwszej klasie gimnazjum. Retrospektywnie stwierdzamy, ¿e program realizo-
wany w szkolnictwie powszechnym nie sprzyja³ integracji ze wzglêdu na narastaj¹cy rozziew pomiêdzy
mo¿liwoœciami córki a szybszym rozwojem pozosta³ych dzieci. Dopiero w oœrodku specjalnym Wanda
mog³a realizowaæ program z wielu przedmiotów, odpowiadaæ przy tablicy i uzyskiwaæ motywuj¹ce do wy-
si³ku wyniki.

St¹d pytanie: jakie przes³anki kieruj¹ ministerstwem w os³abianiu umocowania prawnego placówek
wyspecjalizowanych w prowadzeniu dzieci i m³odzie¿y z lekkim upoœledzeniem umys³owym?

Jeszcze raz wyra¿am zdziwienie, ¿e nie uda³o siê porozmawiaæ na ten temat.

W³adys³aw Sidorowicz




